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Rada Gminy Raszyn 

Radni - Sesja 

Protokół nr 36 

XXXVI Sesja w dniu 30 grudnia 2020  

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2020 o godz. 16:30, a zakończono o godz. 18:47 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 

2. Marek Bańburski 

3. Krzysztof Będkowski 

4. Andrzej Górecki 

5. Janusz Hoffman 

6. Grzegorz Janiszewski 

7. Henryka Koper 

8. Ireneusz Koper 

9. Ryszard Kowalczyk 

10. Elżbieta Kuczara 

11. Agata Kuran-Kalata 

12. Dariusz Marcinkowski 

13. Anna Matracka 

14. Rafał Olesiński 

15. Sławomir Ostrzyżek 

16. Tadeusz Pawlikowski 

17. Teresa Senderowska 

18. Beata Sulima-Markowska  

19. Ewa Surmacz 

20. Wiesław Szustak 

21. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

 

 

Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXVI sesji i poinformował, że sesja została 

zwołana na wniosek Wójta Gminy Raszyn. Następnie poprosił radnych o potwierdzenie 

obecności i stwierdził quorum. 

Wójt poprosił o rozszerzenie porządku obrad o uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 2020 

rok ze względu na pomyłkę pisarską w uchwale podjętej na poprzedniej sesji.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

na 2020 rok w punkcie 3. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka 

Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 

Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-

Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad wraz ze zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka 

Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 

Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-

Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 

 

2. Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Raszyn. 

 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej Monika Marszałek 

przedstawiając projekt uchwały poinformowała, że uchwała dotyczy wyznaczenia obszaru 

granic aglomeracji Raszyn. Projekt przygotowała firma Eko-Precyzja. 

Paweł Czupryn z firmy Eco-Precyzja powiedział, że projekt uchwały został przygotowany ze 

względu na zmianę przepisów. W celu przygotowania projektu uchwały dokonano przeglądu 

obszaru granic aglomeracji a sam projekt uchwały oraz jego załączniki zostały pozytywnie 

uzgodnione zarówno z zarządem zlewni, czyli Wodami Polskimi oraz Regionalną Dyrekcją 

Ochrony Środowiska. Następnie powiedział, że zgodnie z dyrektywą unijną - dyrektywy 

ściekowej w Polsce do końca roku 2015 Polska powinna osiągnąć pewien poziom 

skanalizowania na terenie aglomeracji, które są wyznaczone na terenie naszego państwa. 

Niestety nie udało się tego dokonać. Spowodowało to rozpoczęcie procedury kontrolnej przez 

Unię Europejską. Podjęcie uchwały jest konieczne aby móc wdrożyć, krajowy program 

oczyszczania ścieków komunalnych. Jeśli założony poziom skanalizowania nie zostanie 

osiągnięty na Polskę zostanie nałożona kara, która zostanie scedowana na gminy. Dodatkowo 

gminy, które nie podejmą nowej uchwały w sprawie aglomeracji będą miały bardzo 

utrudnione zdobywanie dofinansowań na gospodarkę wodno-ściekową.  

Radna H. Koper w związku z zapisem w uzasadnieniu projektu uchwały o możliwości 

zgłaszania uwag do projektu wyznaczenia granic aglomeracji, zadała pytanie w jaki sposób 

mieszkańcy gminy zostali powiadomieni. Zapytała również ilu mieszkańców zgłosiło uwagi. 
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Kierownik M. Marszałek odpowiedziała, że zgodnie z ustawą informacja została 

zamieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Raszyn, na stronie Urzędu Gminy 

Raszyn oraz na tablicy ogłoszeń. Następnie dodała, że tylko radny A. Zawistowski w dniu 

sesji zgłosił uwagę.  

Radny S. Ostrzyżek poprosił o wyjaśnienie co oznacza skrót RLM i wyjaśnienie skąd 

pochodzą dane zamieszczone w załączniku do projektu uchwały, że Gmina Raszyn liczy 28 

tys. mieszkańców. Poprosił o wytłumaczenie jak obliczane są dane zamieszczone w tabelach.  

P. Czupryn wyjaśnił, że RLM jest to skrót o równoważnej liczby mieszkańców. Jest to 

wrażenie wielokrotności ładunku zanieczyszczeń w  ściekach odprowadzonych z obiektów  

do jednostkowego ładunku zanieczyszczeń w ściekach z gospodarstw domowych, 

przemysłowych, usługowych odprowadzanych przez 1 mieszkańca w ciągu doby. Aby 

obliczyć RLM należy oszacować wartość, która jest równoznaczna odprowadzonym 

zanieczyszczeniem przez jednego danego mieszkańca. Celem jest dopasowanie instalacji 

oczyszczania ścieków do liczny właściwie przebywających osób na terenie Gminy Raszyn, 

która jest większa od liczby osób zameldowanych. Wskaźnik ten jest oszacowany przy 

współpracy z Wodami Polskimi i Eko-Raszyn.  

Radny S. Ostrzyżek poprosił o przedstawienie metody oszacowania.  

Kierownik M. Marszałek wyjaśniła, że założenie było takie, że w gospodarstwie 

przyłączonym do sieci kanalizacyjnej mieszkają cztery osoby. Wskaźnik jest efektem 

pomnożenia liczby przyłączy przez liczbę osób w jednym gospodarstwie w tym wypadku 4.  

Radny S. Ostrzyżek zaznaczył, że jest to tylko założenie i nie ma nic wspólnego z rzeczywistą 

liczbą osób podłączonych do sieci a tym samym zamieszkujących w naszej Gminie. 

P. Czupryn dopowiedział, że liczba czterech osób w gospodarstwie jest wypracowana przez 

Eko-Raszyn na postawie realnych danych. 

Radny S. Ostrzyżek podkreślił, że jest to tylko szacowana liczba. 

Radna B. Sulima-Markowska jakim błędem statystycznym jest obarczony szacunek liczby 

osób przyłączonych do sieci.  

P. Czupryn powiedział, że przypuszcza, że błąd statystyczny jest niewielki, kilkuprocentowy. 

Następnie Radna B. Sulima-Markowska nawiązała do wypowiedzi P. Czupryna, porównując 

liczbę mieszkańców podaną w załączniku do omawianej Uchwały do liczby osób płacących 

za wywóz śmieci w gminie. Wskazała, że obecnie około 21tys osób płaci za śmieci, które w 

gminie generuje około 28tys mieszkańców, na co wskazują dane w ww. Uchwale. 

Zaznaczyła, że jest to dowód na to, że system pobierania opłat za śmieci od osoby jest 

nieszczelny i przez to się nie bilansuje. 

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę, że zgodnie z ustawą o udostępnianiu informacji o 

środowisku i jego ochronie, należy do uchwały dołączyć informację o tym w jaki sposób 

zostały wzięte pod uwagę i w jakim zakresie zostały uwzględnione uwagi i wnioski zgłoszone 

przez mieszkańców. Radny zaznaczył, że uwagi, zgodnie z terminem trwania ogłoszenia, 

można zgłaszać do końca dnia. Więc nie ma możliwości dołączania tej informacji do projektu 
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uchwały. Następnie wyraził wątpliwości co do założenia, że w gospodarstwie mieszkają 4 

osoby. Zauważył również, nieścisłości w liczbach obrazujących długość sieci i liczby 

mieszkańców podłączonych do sieci. Zwrócił uwagę, że w załącznikach są niezgodności co 

do informacji czy stawy raszyńskie wchodzą w skład aglomeracji.  

Kierownik M. Marszałek powiedziała, że ogłoszenie o możliwości składania uwag do 

wytyczonej aglomeracji nie musiało być zamieszczane. Wyjaśniła, że kwestia ta była 

konsultowana z organem nadzoru, który wydał opinię, że nie ma takiego obowiązku. 

Następnie wyjaśniła kwestię niezgodności w planowanej liczbie kilometrów sieci kanalizacji. 

Powiedziała, że różnice w liczbach wynikają z tego, że są przedsiębiorcy, którzy na własny 

koszt budują sieć kanalizacyjną a potem przekazują Gminie Raszyn.  

P. Czupryn powiedział, że wiele różnic wskaźników wynika z tego, ze obszar aglomeracji 

różni się od poprzedniego. Jeśli chodzi o kwestię przynależności obszaru chronionego do 

aglomeracji to trzeba było wskazać jakie obszary chronione leżą na terenie Gminy Raszyn 

jednak jest zaznaczone, że żaden obszar chroniony nie leży w granicy aglomeracji tylko do 

niej przylega. 

Radny A. Zawistowski powiedział, że skoro obwieszczenie Wójta ukazało się to teraz należy 

czekać do końca dnia na ewentualne uwagi mieszkańców.  

Radny A. Górecki zapytał czym będzie skutkowało nie przyjęcie uchwały. Następnie poprosił 

o porównanie wskaźników Gminy Raszyn do wskaźników Gmin o podobnej rotacji 

mieszkańców.  

P. Czupryn powiedział, że wskaźniki są porównywalne do gmin okolicznych i innych gmin 

podmiejskich.  

Radca prawny Katarzyna Karpeta-Cholewa wyraziła opinię, że wydawanie obwieszczenia nie 

było obowiązkowe więc nie ma konieczności czekać na uwagi mieszkańców. 

Radny A. Zawistowski dyskutował z radcą prawnym na temat konieczności zbierania uwag o 

aglomeracji. Radca prawny podtrzymywała swojej zdanie opierając się na opinii nadzoru w 

tek kwestii. Dodała, że uwagi mieszkańców w tej sytuacji nic by nie zmieniły bo zgodnie z 

ustawą nie ma obowiązku do rozpatrywania wniosków złożonych gdyż obwieszczenie nie 

dotyczyło kwestii oddziaływania na środowisko.  

P. Czupryn zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na pomyłce pisarskiej. 

Poprosił o zastąpienie słów „na terenie aglomeracji Raszyn” słowami „na terenie gminy 

Raszyn”. 

Kierownik M. Marszałek zgłosiła autopoprawkę w podstawie prawnej oraz aby usunąć akapit 

w mówiący o obwieszczeniu. 

Radny K. Będkowski zauważył, że przestawiony projekt uchwały zawiera nieścisłości co nie 

powinno mieć miejsca. Uważa, że materiał jest nierzetelny i wyraził swoje wątpliwości co do 

głosowania nad projektem uchwały.  

Radna H. Koper nawiązała do stwierdzenia, że różnica w danych odnośnie LRM  może być 

kilkuprocentowa i zapytała czy może to być 3-4 czy 9-10% 
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P. Czupryn odpowiedział, że nie ma możliwości odnieść się do tego pytania, gdyż nie ma 

takiej wiedzy. 

Radny S. Ostrzyżek zapytał czym będzie skutkowało dla Gminy Raszyn nie przyjęcie tego 

projektu uchwały. 

Kierownik M. Marszałek powiedziała, że Gmina Raszyn nie będzie mogła się starać o 

dofinansowanie sieci wodno-kanalizacyjnej i Wody Polskie nie będą zatwierdzały stawek za 

wodę i ścieki.  

Radny W. Szustak złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu 

uchwały. 

Przed głosowaniem Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie obecności. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 

Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 

Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Górecki 

NIEOBECNI (1) 

Agata Kuran-Kalata 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Raszyn wraz z 

autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 

Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, 

Wiesław Szustak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-

Markowska , Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (1) 

Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXVI/315/2020 

 

3. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2020. 
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Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2020..  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (1) 

Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXVI/316/2020 

 

4. Zamknięcie obrad. 

 

Na zakończenie Wójt podsumował rok 2020 i złożył wszystkim radnym i mieszkańcom 

Gminy Raszyn życzenia noworoczne. 

Przewodniczący Rady podziękował za pracę w 2020 roku i złożył wszystkim życzenia. 

W zawiązku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady. 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Raszyn 

  

 

Przygotował(a): Olga Kazubek 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 

 


